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جنگ و جدال توام با حاشیه در فوتبال ایران تبدیل به یک امر روزمره شده است. 
مجادله و دعوا بین تیم ها و ماجرای بیانیه تیم های علیه یکدیگر حتی با تهدید و 
ارعاب هم متوقف نشده و با تغییر محتوا، از فصلی به فصل دیگر منتقل می شود. 
حالا هم تازه ترین ماجرایی که باعث شده است تیم ها به جان هم بپرند و یقه یکدیگر 
را بگیرند به قانون سقف بودجه مربوط می شود که دستمایه برخی باشگاه ها برای 

راه انداختن جنجالی تازه شده است. 
در این بین و بعد از اینکه استقلالی ها با اعتراض به سپاهان به خاطر عدم رعایت 
، چراغ اول را روشن کردند، چند باشگاه  سقف بودجه و سایر موارد مشکوک دیگر
مدعـــی دیگـــر نیـــز به ماجرا ورود کرده و این مســـیر را ادامه دادند. نکته قابل توجه 
اینکه بعد از ورود کارگروه نظارت بر قراردادها به پرونده سپاهان و کسر 4 امتیاز از 
تیم اصفهانی، حالا زمزمه شکایت از برخی از تیم های دیگر نیز شنیده می شود. 
این در حالی است که به گفته برخی رسانه ها گویا در شرایطی که سپاهان مدعی 
است هیچ تخلفی صورت نگرفته و این رأی غیرقانونی است و به دنبال کشاندن 
پرونده آن به دادگاه های ملی و بین المللی است، در سمت دیگر داستان، چهار 
باشـــگاه شـــاکی نســـبت به رأی صادره اعتراض داشته و خواستار صدور احکام 
سنگین تری برای تیم اصفهانی هستند. در واقع گفته می شود باشگاه  های استقلال، 
پرسپولیس، پیکان و تراکتور قصد دارند روز یکشنبه با طرح شکایت جدیدی، این 
پرونده را به کمیته انضباطی ببرند. این چهار باشگاه اعتقاد دارند چنانچه سپاهان 
کار غیرقانونی انجام داده، باید تمام دیدارهای این تیم در چهار هفته ابتدایی سه 
بر صفر شود. این چهار باشگاه از کمیته انضباطی خواستار شفاف سازی در این 
ک  زمینه شده  اند که چرا بابت هر مسابقه، یک امتیاز از سپاهان کسر شده و ملا

این تصمیم گیری و استناد این کمیته به رأی صادره، کدام بند و تبصره است. 

  باشگاه استقلال: خودمان مدعی قهرمانی هستیم
پرونده فوق در جلســـه روز سه شـــنبه کمیته انضباطی با حضور نمایندگان چهار 
باشگاه شاکی و همچنین نمایندگان سپاهان برگزار شد و در پایان همان روز و در 
دقایق آغازین روز چهارشنبه بود که رأی شبانه این کمیته صادر و باشگاه سپاهان 

علاوه بر جریمه سنگین مالی، به کسر چهار امتیاز نیز محکوم شد. 
نکته قابل توجه اینکه بعد از رای کمیته انضباطی و مسجل شدن کسر امتیاز از 
سپاهان و این نکته که امتیازات کسر شده به هیچ تیم دیگری از جمله استقلال 
تعلق نمی گیرد، بسیاری از هواداران این تیم در فضای مجازی هجمه وسیعی را 
آغاز کرده و مدعی آن شدند که این رای فقط در جهت خدمت به رقیب دیرینه 
و سنتی استقلال صادر شده و حالا که قرار نیست تیم محبوب شان از این ماجرا 
منتفع شود، پس بهتر است که این باشگاه اعتراض خود را پس گرفته تا 4 امتیاز 

کسر شده به سپاهان اضافه شود تا این تیم دوباره به صدر جدول برگردد. 
نکته قابل توجه اینکه طبق شنیده های خبرنگار »فرهیختگان« موضع باشگاه 
استقلال برعکس نظرات هوادارانش بوده چراکه در این باشگاه، مسئولان استقلال 
اعتقاد دارند تیم جواد نکونام در فصل جاری از مدعیان اصلی قهرمانی محسوب 
شـــده و حالا که 4 امتیاز از ســـپاهان کســـر شـــده این بدان معناست که از یکی از 
رقبای اصلی و مستقیم استقلال در مسیر کسب عنوان قهرمانی امتیاز کسر شده و 
بنابراین پس گرفتن اعتراض به رای صادره و بازگشت امتیازات نماینده اصفهان در 

لیگ برتر منتفی است. این در حالی است که بعد از کسر امتیاز از سوی سپاهان، 
استقلالی ها حالا سمت و سوی اعتراض خود را به سمت پرسپولیس برده و اعتقاد 

دارند باید از این تیم هم امتیاز کسر شود. 

  استقلال در پی محکوم کردن پرسپولیس
همان طور که ذکر شـــد جلســـه روز سه شـــنبه گذشـــته کمیته انضباطی با حضور 
نمایندگان چهار باشگاه شاکی و همچنین نمایندگان سپاهان در حالی برگزار شد 
، مدیرعامل استقلال در جلسه فوق به باشگاه پرسپولیس  که طبق شنیده ها خطیر
نیز اعتراض کرده و اعلام می کند این فقط سپاهان نیست که سقف بودجه را دور 
زده و پرونده نقل و انتقالاتی پرسپولیسی ها هم این تخلفات را در بر می گیرد. نکته 
قابل توجه اینکه رئیس کمیته انضباطی در واکنش به اعتراض خطیر به وی اعلام 
می کند الان جلسه رسیدگی به پرونده پرسپولیسی ها نیست و در حال حاضر باید 
درخصوص سپاهان بررسی های لازم را به عمل آورد و درباره پرونده پرسپولیس نیز به 
صورت جداگانه رسیدگی های لازم به عمل خواهد آمد که صبح چهارشنبه گذشته 

اعلام می شود قرار است به تخلفات این باشگاه هم رسیدگی شود. 
بنابراین استارت اعتراض به پرسپولیسی ها نیز از سوی باشگاه استقلال زده شده 
و بعد از اعتراض به باشگاه اصفهانی، حالا استقلالی ها در صدد هستند تا رقیب 
سنتی خود را هم محکوم کنند. درواقع آبی ها معتقدند اگر پرسپولیس هم با سند و 
مدرک تخلف کرده باید از این باشگاه هم امتیاز کسر شود و تفاوتی بین این باشگاه 

با سپاهان نباید به وجود بیاید. 

  با گل بازیکن غیرقانونی شکست خوردیم!
همچنین در جلسه فوق خطیر اعلام می کند حکم کسر امتیاز برای سپاهان چه 
فایده ای برای استقلال دارد؟ نکته قابل توجه اینکه درخصوص این رای شنیده 
می شود استقلالی ها علاوه بر آن که اعتراض خود را به رای کمیته انضباطی مطرح 
کرده اند حالا درخصوص رای صادر شده عقیده دیگری دارند. باشگاه استقلال 
در این خصوص به صورت رسمی درخواست خود را مطرح کرده است که تکلیف 
امتیازات این باشگاه به چه صورت خواهد شد. استقلالی ها اعتقاد دارند با گل 
بازیکن غیرقانونی به سپاهان باخته اند و در منطقی ترین حالت باید این بازی تکرار 
شود. آنها اعلام کرده اند اینکه الان از تیم اصفهانی امتیاز کسر شده چه تفاوتی به 
حال استقلال دارد. اگر این دیدار با شرایط جدید تکرار شود باز قابل قبول است 
اما الان سایر مدعیان در حالی با سپاهان بازی می کنند که شش بازیکن خود را 
ندارد؟ اما ما با تیمی بازی کردیم که از این نفرات اســـتفاده کرده و یکی از همان 
نفرات به اســـتقلال گل زده اســـت. اســـتقلال اعتراض خود را به رای صادره همان 

روز مطرح کرده و همچنان پیگیر آن هست. 

  یک مقام استقلالی: باید به تخلفات پرسپولیس هم 
رسیدگی شود

یک مقام مســـئول در اســـتقلال درخصوص تخلفات احتمالی پرسپولیســـی ها 
به »فرهیختگان« گفت: »در فضای غیر رســـمی به ما اطلاع داده اند که از بانک 
شهر در پیش فصل در 5 نوبت مبالغ دو و نیم میلیاردی به حساب یک بازیکن 
پرسپولیس واریز شده است. مگر قرارداد این بازیکن چقدر است که فقط قسط 
اول آن 12 و نیم میلیارد است؟ مشخص است که پول خارج از قرارداد وجود دارد. 
یا به ما اطلاع داده اند که یک مدافع دیگر این تیم مبلغ کلانی را از هوادار متمول 

گرفته و سپس پای قرارداد با پرسپولیسی ها می نشیند. اگر این موارد صحت دارد 
باید از پرسپولیس هم امتیاز کسر شود. چه فرقی می کند؟ تخلف، تخلف است و 
فرقی ندارد چه تیمی متخلف است. چه ما بی قانونی کرده باشیم چه پرسپولیس 
باید از تیم متخلف امتیاز کسر شود. البته این اطلاعات در فضای غیررسمی به 

ما رسیده و باید سازمان لیگ به این موارد ورود کند.« 

  باید منتظر محکومیت سایر متخلفان هم باشیم
ایـــن مقـــام مســـئول در ادامـــه ایـــن گفت وگـــو بـــه 

»فرهیختـــگان« گفـــت: »تکلیف ما روشـــن 
گر می خواستیم تخلف کنیم که  اســـت. ا
دیگر مدیر و ســـرمربی باشـــگاه این همه 
بـــا هم دعـــوا نمی کردنـــد. همه دعـــوای ما 

در اســـتقلال ایـــن اســـت کـــه از روز اول 
کادرفنی می گفت حالا که در این فضا 

هیچ کس سقف را رعایت نمی کند 
ما هم نیازی نیست حتما سقف را 

یکنانی که نیاز تیم  رعایت کنیم و باز
هســـتند را بگیریم. این در حالی اســـت 

کـــه با به وجود آمدن وضعیت فعلی، 
به نظر می رســـد با اجرای ســـفت 
و ســـخت قانـــون، بایـــد منتظـــر 

محکومیت و جریمه علیه ســـایر باشگاه های متخلف 
گر می خواستیم تخلف کنیم این  نیز باشیم. ما هم ا

همه اختلاف نظر و دعوا ها را نداشـــتیم. مثلا 
اینکـــه نکونام ناراحت باشـــد یا مدیریت 

بـــا وی در زاویه باشـــد هـــم هیچ وقت 
پیش نمی آمد.« 

  نمی توانســـتیم 
قرارداد محمدی را نصف 

کنیم؟
وی در پایان گفت: »الان سپاهان یا پرسپولیس 

با شـــلوغ کاری به ســـمت اســـتقلال هجمه آورده اند. این 
در حالـــی اســـت که از ســـازمان لیگ 
درخواســـت می کنیـــم در راســـتای 

شـــفافیت همـــه قرارداد هـــا را منتشـــر 
کنـــد. قراردادهای دروغین در هر باشـــگاهی 

مشـــخص هســـتند. وقتی ارقام بیشـــتر بازیکنان تیمی  شـــبیه به هم 
هســـتند، معلوم اســـت که دارند پشـــت پرده ارقامی را پرداخت می کنند. این در 
صورتی است که در استقلال ارقام قرارداد بسیاری از بازیکنان ما متغیر هستند. 
مثـــلا در قبـــال مهـــرداد محمدی رقم واقعـــی آن را به ثبت رســـاندیم، درحالی که 
می توانســـتیم این قرارداد را تا نصف قیمت قرارداد ثبت کرده و بیشـــتر آن را جور 
دیگر متقبل شده یا به سال آینده موکول کنیم تا جا برای جذب یک بازیکن دیگر 

باز شود اما قراردادهای ما همگی واقعی هستند.« 

همان زمان که فدراسیون فوتبال با ابلاغ دستورالعمل قراردادها و سقف بودجه 
به دنبال ایجاد تغییراتی اساسی در لیگ برتر بود می شد حدس زد که این قوانین 
که در حدود 30 بند تنظیم شـــده اســـت می تواند به یکی از چالش برانگیزترین 
موضوعات ســـال های اخیر بدل شـــود. اینکه باشـــگاه ها باید نکات متعددی 
را بـــرای خریـــد بازیکنـــان و امضای قـــرارداد با آنها رعایت کـــرده و دیگر خبری از 
هزینه های بی حساب و کتاب نیست درنهایت منجر به اتفاقاتی شد این روزها 
که فعلا گریبانگیر یکی از مدعیان جدی این فصل شده و شاید به زودی چند 

باشگاه دیگر نیز درگیر آن شوند. 
پرونده جنجالی شـــکایت 4 باشـــگاه لیگ برتری از ســـپاهان یکی از مهم ترین 
اتفاقـــات روزهـــای اخیـــر فوتبال ماســـت کـــه درنهایت به حکـــم جریمه نقدی 

و کســـر 4 امتیاز از این تیم اصفهانی منجر شـــد. البته در روزهای گذشـــته هم 
فدراسیون نشینان و هم سپاهانی ها در مصاحبه ها و بیانیه های خود سعی کردند 
به این حکم پرحاشیه واکنش نشان دهند و باید دید درنهایت تصمیم کمیته 
استیناف در این پرونده چه خواهد بود و آیا تغییری در حکم صادره ایجاد خواهد 
شد یا سپاهان که بهترین شروع ممکن را با 4 برد در 4 هفته نخست داشته با این 
کســـر امتیاز و همچنین جریمه 40 میلیارد تومانی اجبارا کنار می آید یا به گفته 

خوشان کار را به دادگاه عالی ورزش می کشاند. 
فارغ از اینکه مبنای صدور این حکم چیست و اصلا براساس کدام ادله و ماده 
قانونی اعضای کمیته انضباطی تصمیم گرفتند تا 4 امتیاز از این تیم کسر شود 
و مثلا بیشتر یا کمتر از این عدد را در نظر نداشتند را باید خود آنها توضیح دهند 
اما مساله مهم این است که بدون شک یک قانون بد از بی قانونی بهتر است و 
البته همه باشگاه ها باید به دنبال اجرای درست این قوانین باشند. اینکه برخی 
به دنبال دور زدن قوانین و ادامه روال گذشـــته هســـتند به هیچ عنوان قابل قبول 

نیست و فدراسیون فوتبال باید با همین قاطعیت با تمامی تیم هایی که در پنجره 
تابستانی نقل و انتقالات برخلاف این دستور العمل رفتار کرده یا به نوعی آن را 

دور زده اند برخورد کنند. 
اگرچه این قانون بدون ایراد نیست و نیاز به بازنگری و اضافه شدن چند بند و 
تبصره دارد اما همین که نقل و انتقالات در فوتبال ما دارای چهارچوب و ضوابطی 
مشـــخص شـــده و از رشـــد افسارگســـیخته قیمت ها و همچنین قراردادهایی 
که آپشـــن های عجیب و غریب و بندهای غیر منطقی در آنها گنجانده شـــده 

جلوگیری شود می تواند اتفاقی مثبت تلقی شود. 
حالا انتظار هواداران فوتبال ما این اســـت که این روند برای همه تیم های لیگ 
برتری لحاظ شده و قراردادها در همه باشگاه ها به دقت بررسی شود تا اگر مشابه 
چنین اتفاقی در تیم دیگری نیز رخ داده باشد همانند سپاهان با آن برخورد شود. 
البته این انتظار وجود دارد که واکنش باشگاه های دیگر همانند تیم اصفهانی 
طلبکارانه و هزینه زا نباشد. طلایی پوشان هر چقدر که در زمین مسابقه نتایج 

خوبی کسب کرده و خود را تیمی مدعی و حرفه ای نشان داده اند اما در واکنش 
به حکم کمیته انضباطی رفتاری غیر حرفه ای داشتند. صدور بیانیه های تند 
و مصاحبه های تنش زا که باعث شـــد هواداران این تیم دســـت به تجمعاتی در 
اصفهان بزنند و اینکه حتی چند نفر از نمایندگان این شهر در مجلس واکنشی 
به این موضوع نشان دادند نه تنها باعث بهتر شدن شرایط نمی شود بلکه آتش 
تنش و درگیری ها در فوتبال را شعله ور خواهند کرد. اینکه نماینده مجلس که 
وظیفه اصلی اش قانون گذاری و دفاع از قوانین کشور است به جای اینکه تلاشی 
برای بهتر شدن شرایط فوتبال از طریق پیگیری مطالباتی همچون حق پخش و 
قانون کپی رایت داشته باشد در صفحه شخصی خود تهدید می کند که به زعم 
خود برابر بی قانونی خواهد ایستاد یا نماینده دیگری همانند برخی هواداران تیم ها 
صحبت از تلاش برای قهرمانی تیمی خاص می کند اصلا زیبنده نیست و بهتر 
است این افراد که خود را برای انتخابات اسفند ماه مجلس آماده می کنند راه های 
دیگری را برای جمع آوری رای و حضور دوباره در این نهاد مهم جست وجو کنند. 

آبی ها از پرسپولیس هم شکایت کردند

باشگاه استقلال: بازی با سپاهان باید تکرار  شود
 با گل بازیکن غیرقانونی شکست خوردیم                   یک مقام مسئول: همه دعواهای ما به خاطر رعایت سقف است

کسر امتیاز و جریمه مالی سپاهان به شرط رعایت انصاف و عدالت برای همه تیم ها به نفع فوتبال است، سیاسیون آدرس غلط ندهند

آزمون بزرگ فوتبال ایران

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

سیامکخاجی
خبرنگار گروه ورزش

آخرین وضعیت بازسازی ورزشگاه آزادی

صندلی گذاری 
از  آذر  آغاز  می شود

نمایندگان AFC بعد از بازدیدی که از ورزشگاه آزادی داشتند به چند مورد ایراد 
گرفتند که قرار شد تا روز بازی پرسپولیس و النصر این ایرادات که تقریبا جزئی هم 
بوده برطرف شود. با اعلام یکی از مسئولان این ورزشگاه قرار است تا روز یکشنبه 
تجهیزات VAR به طور کامل در اتاق درنظرگرفته شده تکمیل شود و تا پایان مرحله 
گروهـــی لیـــگ قهرمانـــان در این مکان بمانـــد. اما این فرد مســـئول در ادامه درباره 
سکوهای ورزشگاه آزادی نیز گفت: »درحال حاضر تمام سکوهای طبقه اول آماده 
میزبانی از هواداران است و از نظر ظاهری نیز شرایط خوبی را هم پیدا کرده است اما 
صندلی گذاری ها نیاز به این دارد که برخی کارهای جزئی که البته کم هم نیست 
انجام شود و به این خاطر تا آذرماه جاری این کار هم انجام خواهد شد.« این در 
شرایطی است که دیدار حساس پرسپولیس و النصر بدون حضور تماشاگر برگزار 
خواهد شد و نمایندگان AFC فقط مجوز حضور 27 میهمان را برای تیم میزبان 
جهـــت حضـــور در ورزشـــگاه آزادی صـــادر کرده اند. این نفرات هم قرار اســـت در 
جایگاه CIP مستقر شوند. ضمن اینکه چمن زمین شماره یک آزادی هم همچنان 
توسط پیمانکار درحال ترمیم است و این وضعیت تا امروز ادامه خواهد داشت. 

استقبال استقلالی ها از بازیکن آرژانتینی

گوستاوو تا قرارداد نبندد 
تمرین نمی کند

، مهاجم آرژانتینی جدید استقلال درحالی بامداد پنجشنبه  گوستاوو بلانکو
گذشته به تهران رسید که برخی منابع خبری از عدم پذیرش وی از سوی نکونام 
یکن خارجی  ینـــات اســـتقلال خبر داده و مدعی شـــدند تـــا دومین باز در تمر
یکن هم راهی به تمرینات آبی ها نخواهد یافت.  بر  نیز جذب نشـــود، این باز
همین اساس استقلالی ها دو روز پایانی هفته گذشته را با تصمیم نکونام به 

استراحت پرداخته و از عصر روز جمعه مجددا استارت زده اند،  این 
درحالی اســـت که برخلاف اخبار منتشرشـــده در تمرینات عصر 

جمعـــه گوســـتاوو بلانکـــو نیـــز حاضر شـــده و در اولین تمرین 
یکنان این تیم قرار گرفت. نکته قابل توجه  مورد استقبال باز
اینکه مهاجم جدید اســـتقلال با توجه به اینکه فعلا قرارداد 
ی  رسمی خود را به امضا نرسانده است فعلا به منظور نرم دو

و انجام کارهای بدنی در تمرینات آبی پوشـــان حاضر شـــده و 
به نظر می رسد تا زمانی که قراردادش را به امضا نرساند این شرایط 

تداوم خواهد داشت.  بلانکو در تمرینات عصر جمعه نیز به نرم دوی و 
گردان نکونام شرکت نکرد.  کارهای بدنی پرداخته و در تمرینات گروهی شا

گلر سابق سرخابی ها در آمریکا

عابدزاده برای همیشه 
از ایران رفت؟

احمدرضا عابدزاده اسطوره دروازه بانی فوتبال ایران و پیشکسوت سال های 
دور هر دو باشگاه مطرح فوتبال ایران که بعد از خداحافظی از فوتبال تجربه 
کوتاه مربی دروازه بانی را نیز در کارنامه دارد طبق شنیده ها چندی پیش راهی 

آمریکا شده و احتمالا قصد اقامت در این کشور را خواهد داشت. 
عابدزاده که در ســـال های اخیر در شـــمال کشور به رستوران داری روی آورده بود 
در این مدت اخیر نیز همچنان با انجام کارهای بدنی و بدنسازی، بدن خود را 
آماده نگه داشـــته تا حتی در دوران پیشکســـوتی در وضعیت ایده آل باشـــد. این 
چهره دوست داشتنی فوتبال ایران که در دوره بازیگری در هر دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس، علاقه مندان زیادی داشت در ماه های اخیر تلاش هایی به خرج داد 
تا امیر پسرش را به پرسپولیس لینک کند که درنهایت با تمدید قرارداد با بیرانوند، 
این امر منتفی شـــد. البته طبق شـــنیده ها ماندگاری عابدزاده همیشگی نبوده 
و این چهره قصد دارد هر چند ماه یک بار به منظور رســـیدگی به امور شـــخصی 
راهی کشورمان شود. عابدزاده 57 ساله 73 بازی ملی را در کارنامه دارد و همراه 

با این تیم و سایر تیم های باشگاهی نیز به افتخاراتی دست پیدا کرده است. 


